

中国《资本论》研究会会刊

当代经济研究

○国家社会科学基金资助期刊 ○中文社会科学引文索引(CSSCI)扩展版来源期刊 ○中国人文社会科学期刊 AMI 综合评价(A刊)核心期刊 ○全国中文核心期刊

● 论中国人口制度跃升为基本经济—社会制度的若干理论与对策

潘石

● 论《资本论》对资产阶级经济学的批判及其现实指导价值

何干强

● 中国特色反贫困理论阐析——学习习近平总书记在全国脱贫攻坚总结表彰大会的讲话 李正图

h - -

● 平台权力、劳动隐化与数据分配正义——数据价值化的政治经济学分析

黄再胜

CONTEMPORARY ECONOMIC RESEARCH

2

DANG DAI JING JI YANJIU 2022

当代经济研究

中国《资本论》研究会会刊

CONTEMPORARY ECONOMIC RESEARCH

本刊特稿

论中国人口制度跃升为基本经济—社会制度的若干理论与对策······ 潘 石	5 5
《资本论》研究与运用	
论《资本论》对资产阶级经济学的批判及其现实指导价值 何千强	£ 22
中国特色社会主义政治经济学	
中国特色反贫困理论阐析	
——学习习近平总书记在全国脱贫攻坚总结表彰大会的讲话 李正图	52
外国经济思想研究与借鉴	
贫困的机理与中国特色反贫困研究	
——其干诺贝尔经济学为兹得书贫困理论的公析	63

2022. 2 (总第318期)

(本刊为月刊,2月15日出版)

CONTEMPORARY ECONOMIC RESEARCH

鸣

${\color{red} \textbf{Contemporary}} \quad {\color{red} \textbf{Economic}} \quad {\color{red} \textbf{Research}} \ (\ {\color{red} \textbf{Monthly}}) \\$

Vol. 318 No. 2 2022

Published on Feb. 15,2022

	_
Discussion on Several Theories and Countermeasures of China's Population System	
Ascending to Basic Economic - Social System Pan Shi	5
Discussion on Das Kapital's Critique of Bourgeois Economics and Its Realistic	
Guiding Value ····· He Ganqiang 2	22
Analysis of the Anti – poverty Theory with Chinese Characteristics	
——A Study of the Speech Delivered by General Secretary Xi Jinping at the	
National Poverty Alleviation Summary and Commendation Conference	
······ Li Zhengtu 5	52
Research on the Mechanism of Poverty and Anti - Poverty with Chinese Characteristics	
Based on the Analysis of the Nobel Economics Prize Winner's Poverty Theory	
····· Wang Yanping, Gan Mengfang 6	3
Platform Power, Labor Concealment and Data Distribution Justice	
——Political Economics Analysis of Data Value ······ Huang Zaisheng 7	7
The Cambridge Equation in Das Kapital	
Mechanism, Comparison, Structure and Extension ······ Tao Weiqun 8	8
The Spillover Effect of Regional Environmental Regulation on Technological Progress of Enterprises	
Empirical Research Based on the Spatial Durbin Model	
····· Tang Jijun, Li Shibin 9	7
Technological Catch - Up Effect of China's Regional Development Strategy	
A Re - examination Based on the Effect of the Great Western	
Development Strategy Zheng Chunji, Deng Feng 10	9
The Effect of Income Gap on Technological Innovation Ability of China's High-tech Industries	
——Empirical Test Based on the Spatial Durbin Model	
Liu Yujia, Li Chunyan, Cheng Lei 11	9



ISSN 1005-2674



国内邮发代号: 12-139

万方数据